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SAKLISTE 

 
Saker til handsaming på møtet 

 

Sak nr. Arkivsak Sakstittel Merknad 

088/2021 21/745 Faste saker  

089/2021 21/281 Økonomirapportering pr 2. tertial 2021  

090/2021 18/1787 Nivå på kommunestyret sitt budsjettvedtak  

091/2021 18/1050 BIR Privat  -  renovasjonsgebyr 2022  

092/2021 21/703 Søknad startlån til vidarefordeling 2021-2022  

093/2021 21/392 Budsjett for kontrollarbeidet i Samnanger kommune 
2022 

 

094/2021 20/730 Endring av vedtektene til Samnanger ungdomsråd - val 
av medlemmar 

 

095/2021 19/194 Høyring - forskrift for tilskot til frivilligsentralar  

096/2021 21/716 Omsorgsbustadar i Reistadliane 39  

097/2021 19/804 Politiske arbeidsgjevarrepresentantar i 
arbeidsmiljøutvalet 

 

098/2021 21/740 Innspel/høyringsuttale til førehandsvurdering av 
bompengeopplegg E16 Arna - Stanghelle 

 

099/2021 18/630 Uttale til BKK sin søknad om senking av HRV i Øvsta og 
Nedsta Dukavatnet 

 

 
 

Oversikt faste saker  

 Godkjenning av innkalling og sakliste 

 Eventuelle merknader til protokoll frå førre møte 

 Orienterings-/referatsaker 

 Utvalet sitt kvarter 
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Jan Erik Boge Arkivkode: FE-033 

Arkivsaksnr: 21/745 Løpenr: 21/8369 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Kommunestyret 21.10.2021 088/2021 

 
 

Faste saker 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak:  

·  Møteinnkallinga og saklista vert godkjent. 

·  Orienteringssaker/referatsaker vert tekne til orientering. 

 
Oversikt over faste saker:  
Godkjenning av innkalling og sakliste. 
Eventuelle merknader til protokoll frå førre møte. 
Orienteringssaker/referatsaker. 
Utvalet sitt kvarter. 
 
Det vert to orienteringar i starten av møtet:  

1. Bjørnafjorden landbrukskontor 
2. Prosjekt i regi av NAV Samnanger 
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Nina Erdal Arkivkode: FE-200, TI-&14 

Arkivsaksnr: 21/281 Løpenr: 21/7759 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 07.10.2021 053/2021 

Kommunestyret 21.10.2021 089/2021 

 
 

Økonomirapportering pr 2. tertial 2021 
 
 
07.10.2021 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
Økonomisjef, Nina Erdal, orienterte om saka og svarte på spørsmål frå representantane i 
formannskapet.  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 053/2021 Vedtak: 
Økonomirapporteringa pr 2.tertial 2021 vert tatt til orientering og det vert føretatt desse 
budsjettjusteringane: 
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Låneopptaket vert redusert frå 18 mnok til 14 mnok og lånevedtaket for 2021 vert som følgjer: Det 
vert tatt opp eit lån på 14 mnok i 2021 til varige driftsmidlar i samsvar med Kommunelova § 14-15 
første ledd. Lånet skal brukast til investering i vatn, avløp, bygg og veg. Lånet skal betalast ned over 
40 år og ha eit avdragsfritt år. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Økonomirapporteringa pr 2.tertial 2021 vert tatt til orientering og det vert føretatt desse 
budsjettjusteringane: 
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Låneopptaket vert redusert frå 18 mnok til 14 mnok og lånevedtaket for 2021 vert som følgjer: Det 
vert tatt opp eit lån på 14 mnok i 2021 til varige driftsmidlar i samsvar med Kommunelova § 14-15 
første ledd. Lånet skal brukast til investering i vatn, avløp, bygg og veg. Lånet skal betalast ned over 
40 år og ha eit avdragsfritt år. 
 
Kva saka gjeld: 
Det vert rapportert til kommunestyret på den økonomiske situasjonen pr august 2021. Rapporten 
kjem i tillegg til finansrapporteringa pr 2.tertial i førre møte. Det vert sett på inntektsområde som 
skatt, rammeinntekter, eigedomsskatt, konsesjonskraft mm. Einingane sine budsjettområder vert og 
vurdert.  
Det har ikkje vore tid til å sjå grundig på alle områder og me vil prøve å koma tilbake med ein rapport 
i november. 
 
Einingane rapporterer på økonomi i verktøyet «Framsikt». Me har ønske om at dette på sikt og skal 
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bli eit rapporteringsverktøy til politisk nivå.   
 
Skatt- og rammeinntekter: 
Samanlikna med 2020 har kommunane ein auke i skatteinngangen på 11,7 %. I Samnanger er auken 
på 7,8 %. Dette har likevel gitt Samnanger ein skatteinngang som ligg over budsjett med ca. kr 
800 000. Fordi skatteauken er lågare enn for landsgjennomsnittet, gjer dette at inntektsutjamninga 
og er høgare enn estimert med ca. kr 800 000. I tillegg er det betalt ut ekstra rammetilskot til auka 
kapitaltilskot til private barnehagar og til basistilskot fastlege. Totalt er meirinntekter på ramme- og 
skatt pr august på om lag 1,8 mnok.  
 
Korona-pandemien har ført til endra fristar for innbetaling av skatt mm. i tillegg til at pandemien har 
påverka og gitt store endringar i delar av økonomien. Dette gjer at prognosane for resten av året er 
meir usikre enn normalt. Det er to store skattemånader igjen i år som i snitt vanlegvis gir 36 % av 
skatteinntekta og som vil ha stor betydning for inntekta. 
 
Kommunen har og i 2021 fått auka rammetilskot for å dekke meirutgifter med pandemien. Utbetalt 
pr august er 4,3 mnok. Kommunen vil få ytterlegare tilskot ut året med kr 116 000 pr md. Alle utgifter 
og tapte inntekter vert ført med prosjektnummer og auka tilskot vert fordelt på einingane. Pr august 
ser det ut til at kommunen ikkje vil få meirutgifter knytt til korona utover det som vert dekka av 
tilskotet.  
 
Oppsummert skatt- og rammeinntekter. Det er mykje som tyder på at kommunen vil få 
meirinntekter, men mykje usikkerheit knytt til skatteinngang og inntektsutjamning gjer at det kan 
vera fornuftig å ikkje justera budsjettet no.  
 
Konsesjonskraft 
2021 har så langt vore eit spesielt år når det gjeld prisar på konsesjonskraft. Prisane har vore høge i 
store delar av året. Magasina på Vestlandet er nedtappa og det er forventa at prisane vil halde seg 
høge ei god stund framover. Prisane i for eks. Tyskland ligg framleis godt over prisane i Norge og gir 
forventningar om fortsatt høge prisar. Kommunen sel krafta til garantert minstepris. Dette gjer at 
kommunen får med mykje av auken i kraftprisane. Pr august er det inntektsført netto 4,3 mnok, 
estimert netto inntekt for 2021 er på 8,3 mnok. Dette er 5,3 mnok over opphavleg budsjett. 2 mnok 
er budsjettjustert i KS vedtak 23/21. Det er att nokre viktige kraftmånader og det kan vera fornuftig å 
ikkje ta inn heile meirinntekta inn i budsjettet. Mykje nedbør vil påverka prisane negativt. 
 
Det har vore diskutert fleire gongar at kommunen bør budsjettere på ein slik måte at me ikkje gjer 
oss alt for avhengig av kraftprisane. Ein modell som har vore skissert er å budsjettere med for eks. 
netto inntekt på 4 mnok og sette av resten på disposisjonsfondet. Nettoinntekta frå konsesjonskraft 
har i perioden 2005 – 2020 variert mellom 1,5 mnok og  8,6 mnok. Snittet har vore på 4,7 mnok.  
 
 
Straum 
Høge straumprisar har og gitt auka utgifter. Kommunen får ikkje heile meirkostnaden fordi det er 
inngått avtale om fastpris på deler av forbruket. Budsjettet vart i økonomirapporteringa pr mars (KS 
23/21) styrka med kr 100 000 og bør styrkast ytterlegare med kr 150 000 på bygg. Budsjettet for 
straumutgifter på veg ser ut til å vere ok.   
 
 
Krekavegen.  
Det har vore ein juridisk konflikt knytt til vassleidninga i Krekarvegen som har gått over fleire år. Saka 
skal no opp i retten. Kostnaden er ført på ansvarsområdet for vatn, men skal ikkje inngå i sjølvkost. 
Kostnaden pr no er på til saman kr 255 000 og me foreslår å finansiere dette med disposisjonsfondet 
for tydeleg å vise at det ikkje inngår i sjølvkostberekninga. Kommunen vil få ytterlegare kostnader i 
haust. Dersom kommunen vinn fram i retten, kan motparten bli dømt til å betale sakskostnader. 
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Bibliotek og felleskostnader 
Kommunen skal betale deler av felleskostnader i bygget. Fram til og med 2020 er det berre fakturert 
a konto. Oppgjer for åra 2017 – 2020 er no mottatt og det har vist seg at estimatet for kva som var 
forventa har vore for lågt. Det var sett av kr 50 000 pr år i felleskostnader, for 2020 vart kostnaden  
på kr 90 275,71. Det har og vist seg å vere problematisk å få grunnlag og forklaring på kva som er 
fakturert. Årsrekneskap er godkjent av sameiget. For 2021 blir det fakturert a konto basert på 
erfaring frå 2020. Totalt vert kostnaden i 2021 inkludert avrekninga for 2017 -2020 på kr 155 000. 
Ved ein feil vart det ikkje budsjettert med felleskostnader i budsjettet for 2021.  
 
 
Leige av konstituert rådmann og kostnad til vikar.  
Rådmann Ingebjørg Vamråk sa opp stillinga si i juni og det er leigd inn konstituert rådmann for 
perioden 8.september – 11.november 2021. Kostnad pr veke er om lag kr 57 000 eks mva. Det er 
totalt 9 veker, noko som gir ein samla kostnad på om lag kr 513 000. I perioden fram til innleige av 
konstituert rådmann vart deler av rådmannen sine oppgåver gjort av tilsette i leiargruppa og 
meirkostnaden er ført på ansvar rådmann, ca. kr 35 000.  Unytta leiar- og utviklingsdagar for 
rådmannen vart utbetalt i september (kr 109 000) som avtalt med ordførar og ferieveker som ikkje 
vart avvikla er og utbetalt. Budsjettet er på kr 128 976 til løn inkl. sosiale utgifter pr md. Totalt sett 
må det løyvast kr 354 000 for å dekke meirkostnad til rådmann til og med 15.november.  
 
 
Skulane 
Skulane hadde ein grundig gjennomgang av organisering og ressursbehov våren 2021. Dette vil og 
lage grunnlaget for budsjett 2022. Gjennomgangen viste at nedtrekket som var lagt inn i budsjett 
2021 og økonomiplanperiode var noko for stort. Dette var oppe som eiga sak i kommunestyret i juni 
der det og var ein presentasjon av arbeidet som var gjort.   
Kommunestyret løyvde 1 mnok ekstra til skule for å gje dei litt meir tid til å foreta nedtrekk på ein 
god måte. Gjennomgang av økonomien pr august viser at ungdomsskulen ser ut til å klare å halde dei 
eksisterande budsjettrammene. På barneskulen er det avvik mot budsjett og heile løyvinga på 1 
mnok er no tilført barneskulen sitt budsjett. Det ser framleis litt krevjande ut, men me avventar 
situasjonen noko då det framleis er nokre endringar som skal på plass.  
 
SFO har avvik på inntekter. Noko er knytt til at det er innført redusert foreldrebetaling for dei med 
låg inntekt og gratis SFO for born med særskild tilrettelegging. Pandemien gjorde og at det var fleire 
som ikkje lenger hadde bruk for SFO. Dette siste er delvis tatt omsyn til. Totalt er det behov for å 
justera ned budsjettet for brukarbetaling med kr 110 000.  
 
Barnehagane 
Totalt sett vil barnehagane klare seg innafor budsjettrammene. Det er noko redusert brukarbetaling 
på Vassloppa, men her er det og meirinntekter frå sjukerefusjon som gjer at dette vil balansere. 
Barnehagen har fått tilskot på kr 165 000 frå Statsforvaltaren som skal gå til kompetanseutvikling der 
språkutvikling vil vere ein viktig del. Arbeidet startar opp no i haust, men det meste vil bli 
gjennomført våren 2022.  
 
Skule- og barnehageadministrasjon 
Når innbyggjarar har borna i private barnehagar i andre kommunar eller har fått løyve til å nytta ein 
kommunal barnehage i ein annan kommune, vert det ein kostnad for kommunen. For 2021 er 
meirkostnaden kr 392 000 som gjeld 7 barn. Så langt me veit, vil det verta lågare kostnad i haust då 
kommunen skal betale for to born over 3 år. Denne kostnaden er det tatt omsyn til.    
 
Ny barnehagelov har gjort det nødvendig å vere tydeleg på skiljet mellom barnehageeigar og 
barnehagemynde. Mellom anna for å få dette til vart det midlertidig tilsett ein person i 50 % stilling. 
Det er krav til førskulelærarutdanning som er nødvendig når me skal ta t.d tilsyn. Dette har vore 
vellykka med ein 50 % stilling og den bør gå over til å bli fast stilling frå 2022. Noko av kostnaden er i 
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2021 dekka innafor eininga sitt budsjett, men det vil vere ein meirkostnad på kr 213 000 som det må 
løyvast midlar til.  
 
Pleie- og omsorg  
Sjukeheim og heimetenester har tilsette som arbeidar begge stader og som går i ei turnusordning. 
Dette er ei ordning som kommunen og tilsette er fornøgd med. Ordninga gjer og at me vurderer 
lønsbudsjettet samla. Totalt sett er det ei innsparing her på 0,6 mnok. Det er betalt ut totalt 1 mnok i 
overtid som har samanheng både med pandemi, men og med mange vakansar i sjukepleiarstillingar. 
Pr no er det vakanse i 6 av totalt 15 sjukepleiarstillingar. Dette gir utstrekt bruk av overtid, men og 
slitasje på personalet som er på jobb. Stillingar er lyst ut og vikarbyrå er kontakta.   
 
Det er selt 2 sjukeheimsplassar til Bjørnafjorden ut året. Totalt vil inntekta bli på 2 mnok, det var 
budsjettert med inntekt på 0,8 mnok.  Meirinntekta er på 1,2 mnok. 
 
Det er fleire heimebuande eldre og demente som har bruk for tilbod på dagtid og dagsenteret er no 
ope 4 dagar i veka.   
 
Utskifting av leasingbilar er litt utsett. Det har vore på anbod ein gong, men då kom det ikkje inn 
tilbod. Anbodet er no lagt ut igjen og me reknar med at dette kjem på plass i år. Kva kostnad det vert 
med utskifting av bilar er pr no ukjent.   
 
Ressurskrevjande brukarar: Kommunen har fleire ressurskrevjande brukarar. Ordninga er slik at 
kommunen får tilskot frå staten for å dekke noko av denne kostanden. Innslagspunktet er på 1,4 
mnok pr brukar (2020-tal) og staten gir tilskot til 80 % over innslagspunktet. For nokre brukarar får 
kommunen eit ekstra tilskot, men då aukar innslagspunktet tilsvarande. Ny ressurskrevjande brukar 
som kom no i haust gjer at me er litt usikre på korleis innslagspunktet vert berekna, men legg til 
grunn at me kan rekne det pr md. Totalt sett vil auka utgifter til ressurskrevjande brukarar bli på 1,1 
mnok.  
 
Sjukeheimen arva for nokre år tilbake ein bustad på Garnes som vart selt. Midlane skal brukast på 
investeringstiltak på sjukeheimen. Så langt i år er det brukt pengar på uteområdet og utemøblar mm. 
Det er planlagt å skifte golv og å oppgradere Sansehagen. Pr 01.01.21 var det 2 mnok på fond. 
 
Oppsummert pleie- og omsorg. Totalt sett ser det ut til at eininga går i balanse, men det er behov for 
å flytte 1,2 mnok frå sjukeheim, ansvar 3110, til ansvar 3100, tenester for funksjonshemma.  
 
Helsetunet  
Dette er eininga som har hatt mest direkte arbeid med pandemi og vaksinering. Alle meirutgifter er 
ført på eigen funksjon og er fullt ut finansiert med ekstra løyving frå staten. Pr august er det brukt 1,2 
mnok på arbeid med vaksinering, smittevern osv.  
Totalt sett vil eininga gå i balanse. Det er innsparing på helsestasjon knytt til vakant stilling og 
meirforbruk på legekontoret knytt til auka utgifter på forsikring, lisensar mm. Det er behov for å 
flytte kr 350 000 frå ansvar 3300, helsestasjon, til ansvar 3302, legeteneste .  
  
 
Innbyggjarservice 
Eininga består no av servicesenteret og kultur og melder ikkje om avvik mot budsjett. NAV er no ein 
del av eining for livsmeistring. Kultur har, som i fjor, vore prega av redusert aktivitet pga. pandemien. 
Eininga har fått tilskot til prosjektet «ungdom inn i biblioteket» med kr 292 500 og til 
«Frisklivssentralen» med kr 450 000. Det som ikkje vert gjort i år vil bli overført til 2022.  
Servisenteret har i september starta opp som pilot i kontaktsenter saman med Gulen kommune. Det 
er eit spennande prosjekt, men det har kravd og vil krevje ein del ressursar for å få dette til å fungere 
på ein god måte. Det auka ressursbehovet bør me ta omsyn til i budsjett 2022. Det er og nødvendig 
at kontorlokale vert bygd om for å gje ein betre arbeidssituasjon. Dette er det planlagt å gjere no i 
haust.   
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Eining for livsmeistring 
Dette er ei ny eining og er samansat av NAV, flyktningekontor, barnevern og PPT.  
Eininga arbeidar med å få på plass budsjett for 2021 for barnevern. Kommunen har bedt Bergen 
kommune sende faktura for kjøp av barneverntenester tom august 2021 for å få betre oversikt over 
økonomien. Det har ikkje lykkast å tilsette i den tredje stillinga på barnevernskontoret og løysinga har 
vore å leige inn konsulent nokre månader. Dette er ei kostbar løysing og eininga fortset arbeidet med 
å rekruttere. Eininga melder elles ikkje om budsjettmessige utfordringar pr no. Det ser ut til å vere 
innsparing på ytingar til livsopphald.  
 
Eining for samfunnsutvikling 
Teknisk forvaltning og teknisk drift. Eininga har og ansvar for næring. 
Noko av det som eininga arbeidar med er: 
 

·  Akvakulturplan. Arbeidet pågår. Her vart det nødvendig med ei sjøundersøking. Kostnad er  
kr 160 000 og er ikkje lagt inn i budsjettet, men noko kostnad vil kome i 2022.  

·  Revisjon områdeplan Bjørkheim. Arbeidet pågår. Dette er ein pålagt 10-års revisjon. 
·  Moglegheitsstudie Bjørkheim og innfartsparkering Bjørkheim: KS 35/19. Dette er ein del av 

reguleringsplan for Bjørkheim. 
·  Planstrategi inkludert folkehelserapport. Det som gjenstår er rådmannen sine 

kommentarar.  
·  Overordna ROS-analyse. Oppfølging. KS 26/19. Dette er i rute. 
·  Revidert energi- og klimaplan. KS 35/19. Dette kan inngå i samfunnsplan. Oppstart hausten 

2021. 
·  Kommuneplan, samfunnsdel: Oppstart hausten 2021. Kommunen er med i nettverk. 
·  Reg.plan VA- gang/ sykkelveg i Eikedal. Kvam skal utarbeide avtale i løpet av september.  
·  VA- nye abonnentar: Arbeidet er fortløpande. 
·  Prosjekt Fossen bratte. KS 83/19. Vert avslutta i oktober. 
·  Leikeplass Bjørkhaugen. KS 12/21 Arbeidet er ferdig 
·  Tilstandsrapport eldre bygg. Vert avslutta oktober 2021 

 
 
Nokre av meirutgiftene på teknisk drift sitt budsjett er nemnt lenger oppe i rapporten og der er det 
bedt om auka løyving. Eininga melder elles om at dei styrer mot balanse. Dei vil ha betre oversikt til 
neste rapportering, men pr no er det ikkje nødvendig med ytterlegare styrking av budsjettet for 
samfunnsutvikling sett under eit. 
  
 
Investeringsprosjekt i budsjett 2021: 
 

Prosjekt Budsjettramme 
eks mva 

 

Vatn og avløp   

VA- infrastruktur  4 mnok Utbygging av mindre anlegg for å utbetre eller knytte 
til fleire abonnentar. Vil ikkje bruke heile summen i 
2021.  

VA Tysse 6 mnok Dette har vore på anbod og pris frå entreprenør er på 
4,4 mnok. Arbeidet vert gjennomført i to etappar med 
oppstart 4. oktober. Noko av arbeidet vil bli 
gjennomført i 2022.   

Reservevassforsyning 3 mnok Dette skal på anbod no og det er planlagt oppstart i år. 
Dette er eit pålegg frå Mattilsynet. 

VA Eikedal 0 Det er ikkje budsjettert med utgifter, men det er eige 
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sjølvkostområde. Pr september er det brukt kr 150 000 
som kan flyttast frå prosjekt VA-infrastruktur. 

Bygg og eigedom   

Kommunehus – heis 
og utvendig rampe til 
rullestol 

Kr 700 000 Arbeidet med riving starta opp våren 2021. Det har 
vore på anbod og tildelt leverandør. Dette vil bli ferdig 
i løpet av året. 

Kommunehus - 
barnevern 

Kr 700 000 Det er og heilt nødvendig å bygge om inngangspartiet, 
i tillegg til at andre kontor og må byggast om slik at 
eining for livsmeistring vert samla. Budsjettet er lagt på 
funksjon for barnevern og noko må flyttast til funksjon 
for kommunehus. Dette kjem me tilbake til når me har 
eit estimat på kostnad. 

Skulebygg 3,5 mnok Etter gjennomgang av organisering mm ser me at det 
ikkje er nødvendig å bygge om på skulane. Budsjettet 
kan reduserast til kr 0 

Garasjebygg teknisk 
drift 

4 mnok Dette bygget bør planleggast saman med 
brannstasjonen. Budsjettet kan reduserast til kr 0 i 
2021. 

Brannstasjon – 
planlegging 

Kr 60 000 Det er starta arbeid med å sjå på tomt og få på plass 
eit romprogram.  

Lønnebakken - Det er selt tomtar på Lønnebakken pr september 2021 
for kr 946 000. Summen kan settast av på 
næringsfondet, tilbakebetaling av lån kr 808 264. 
Resten vert sett av på ubunde investeringsfond 

Skottabakken – 
tilskot frå Husbanken 

10,486 mnok Tilskotet vil bli 14,452 mnok. Den forventa 
meirinntekta på 3,96 mnok kan settast av til ubunde 
investeringsfond og nyttast til å redusera årets 
låneopptak.  

Korona-tilskot: 
Ventilasjon på 
ungdomsskule og tak 
Reistad 

Kr 730 000  Oppstart var i 2020. Tilskot på 1,1 mnok. Begge tiltaka 
er no ferdige. 

Badevik på 
Bjørkheim 

1,86 mnok Prosjektet er avslutta. Det vart brukt kr 158 578 meir 
enn budsjettramma. Tilbakemelding er at auka 
tippemidlane vil dekke meirkostnad. Dette må 
forskotterast av kommunen dersom tippemidlane ikkje 
vert utbetalt i år. Dette vil me kome tilbake til. 

Helsetunet – 
varmepumpe 

 Ny investering med ein kostnad på om lag kr 120 000. 
Dette kan finansierast med driftspengar, men ved å 
nytte ubunde investeringsfond får me frigitt midlar i 
drift. 

Sjukeheimen – 
varmeanlegg 

 Ny investering med ein kostnad på om lag kr 140 000. 
Vurdering som for varmepumpe.  

Veg   

LED-lys Kr 200 000 Lampane langs kommunale vegar og fylkesvegane vert 
skifta ut for kr 200 000 kvart år. Totalt er det 1907 
veglys.  

Opprusting 
kommunale vegar 

1,5 mnok Utbetring av grunnforhold på Tveit er gjort og vegen er 
og asfaltert. Det står att noko mindre arbeid. 
Brua på Jarland må renoverast. Arbeidet er starta opp 
og forventa ferdig hausten 2021. 

Ladepunkt el-bilar Kr 300 000 Delvis finansiert med tilskot. Kostnad kom på kr 
434 000. Meirforbruk kr 134 000 er foreslått finansiert 
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med ubunde investeringsfond 

Gangsti til 
Hagabotnane 

Kr 500 000 Det vert arbeida med å få på plass ei avtale. Dersom 
den kjem i orden vert arbeidet lagt ut på anbud om 
kort tid. 

Andre tiltak   

Elev PC Kr 216 600 PC som er eldre enn 6 år skal skiftast ut. Så langt er det 
skifta ut 34 pc på ungdomsskulen. Planlagt utskifting i 
2021 er 57 stk. 

TEKNOB – 
barneskulen 

Kr 945 900               
(2020 og 2021) 

Kommunen fekk kr 954 900 i prosjektmidlar på slutten 
av 2020. Det er kjøpt inn elev-PC til 1.-3.klasse og 
digitale tavler.  

Tilskot til kyrkja på 
Haga 

Kr 290 000 Til skifte av lampar i Haga kyrkja. Arbeidet er så godt 
som ferdig og tilskotet er betalt ut.  

Startlån Netto kr 0 Det er betalt ut 1,66 i startlån som vert finansiert med 
lån frå Husbanken som er tatt opp. Endra regelverk for 
privatpersonar ved opptak av lån gjer at kommunen i 
større grad enn tidlegare må fullfinansiere 
lånebehovet. Det vert lagt fram ei eiga sak om dette. 

Eigenkapitaltilskot 
KLP 

Kr 732 000 Satsane for EK-tilskot 2021 er redusert. Kostnad i 2021 
er kr 494 589. Bruk av ubunde investeringsfond kan 
reduserast tilsvarande 

 
 
Oppsummert: Det har ikkje vore tid til å ta ein detaljert gjennomgang på alle område, men 
totalbiletet er at det er kontroll på budsjettet. Ikkje minst bidrar god skatteinngang og høge 
straumprisar til det.  Budsjettet er vedtatt på ansvarsnivå, noko som gjer det nødvendig at 
kommunestyret gjer vedtak når det skal flyttast pengar innafor eininga.  
 
Eit av områda som det ikkje har vore tid til å sjå på er pensjonskostnad. Lønsoppgjeret vart betre enn 
det som var lagt inn i prognosane. Dette gir auka reguleringspremie for 2021. Kva utslag dette får for 
kommunen kjem me tilbake til.  
 
Det gjenstår viktige skattemånader som det er knytt ein del usikkerheit til. Dette gjer at me vel å ikkje 
ta inn forventa meirinntekt i budsjettet no. Prognose på netto inntekt konsesjonskraft viste for nokre 
veker sidan 8,3 mnok. Dette er no noko redusert og me inntektsfører totalt 7 mnok i nettoinntekt.   
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Jan Erik Boge Arkivkode: FE-044 

Arkivsaksnr: 18/1787 Løpenr: 21/7868 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 07.10.2021 050/2021 

Kommunestyret 21.10.2021 090/2021 

 
 

Nivå på kommunestyret sitt budsjettvedtak 
 
 
07.10.2021 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 050/2021 Vedtak: 
Kommunestyret sitt vedtak frå 03.06.2019 i sak 029/2019 om at driftsbudsjettet blir vedtatt på 
ansvarsnivå, blir oppheva. Driftsbudsjettet skal frå og med for budsjettåret 2022 bli vedtatt på 
einingsnivå. Kva som i budsjettet blir definert som einingsnivå, må gå klart fram av rådmannen sitt 
budsjettframlegg.  
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret sitt vedtak frå 03.06.2019 i sak 029/2019 om at driftsbudsjettet blir vedtatt på 
ansvarsnivå, blir oppheva. Driftsbudsjettet skal frå og med for budsjettåret 2022 bli vedtatt på 
einingsnivå. Kva som i budsjettet blir definert som einingsnivå, må gå klart fram av rådmannen sitt 
budsjettframlegg.  
 
 
Dokument som ikkje er vedlagt: 
Kommunelova  
 
Kva saka gjeld: 
Som ein del av arbeidet med revisjon av delegeringsreglementet vart det i 2019 gjort ei vurdering av 
kva nivå kommunestyret skal vedta kommunen sitt driftsbudsjett på. Kommunestyret vedtok 
03.06.2019 følgjande (i sak 029/2019):  

·  Driftsbudsjettet blir vedtatt på ansvarsnivå (som no). 
 

Det er ønskeleg at det er samsvar mellom nivået driftsbudsjettet blir vedtatt på og kva mynde 



Side 14 av 40 

 

rådmannen har til å gjera endringar i driftsbudsjettet. I dag er det ikkje heilt samsvar mellom dette. I 
punkt 18.2.3 d. i kommunen sitt delegeringsreglement er følgjande mynde delegert til rådmannen på 
dette området:  

 
 
Rådmannen foreslår no at det blir gjort ei justering i forhold til vedtaket som kommunestyret gjorde i 
sak 029/2019. Justeringa som blir foreslått er at driftsbudsjettet blir vedtatt på einingsnivå, i staden 
for på ansvarsnivå. Med ei slik ordning vil kommunestyret sitt budsjettvedtak vera i tråd med 
delegeringa i punkt 18.2.3.d i delegeringsreglementet.  
 
Bakgrunnen for at det er ønskeleg med ei slik justering, er at dersom kommunestyret vedtek 
budsjettet på ansvarsnivå, så vil det ut frå reglane i kommunelova i utgangspunktet berre vera 
kommunestyret som kan flytta midlar mellom ulike ansvar  -  dette gjeld også internt i einingane.  
 
«Ansvar» er i denne samanhengen eit budsjett-/rekneskapsmessig omgrep. Dei fleiste einingar har 
budsjettet sitt fordelt på fleire ansvar. Nedanfor følgjer eksempel frå to einingar, som kan illustrera 
dette: 

Eining for pleie og omsorg sitt budsjett er fordelt på følgjande ansvar:  
·  Ansvar 3100 Tenester for funksjonshemma 
·  Ansvar 3110 Sjukeheim 
·  Ansvar 3120 Heimetenester 

 
Eining for samfunnsutvikling sitt budsjett er fordelt på mellom anna følgjande ansvar:  

·  Ansvar 4100 Stab teknisk forvaltning 
·  Ansvar 4101 Eigedomsforvaltning 
·  Ansvar 4102 Beredskap 
·  Ansvar 4103 Miljø og landbruk 
·  Ansvar 4202 Eigedom 
·  Ansvar 4203 Veg og kaiområde 
·  Ansvar 4204 Reinhald 

 
Når budsjettet blir vedteke på ansvarsnivå, vil budsjettmidlar ikkje kunne flyttast mellom ansvara til 
ei eining utan godkjenning av kommunestyret. Dersom budsjettet i staden blir vedteke på 
einingsnivå, vil rådmannen kunne flytta midlar mellom ansvara i den enkelte eininga, så lenge eininga 
si nettoramme ikkje blir endra. Eksempel på dette kan vera å flytta midlar frå sjukeheim til 
heimetenester, eller frå eigedom til veg og kaiområde.     
 
Nokre ansvar i budsjettet ligg ikkje til ei bestemt eining, men kan for eksempel liggja direkte til ein 
sektorleiar eller leiande rådgjevar. Nokre einingar har også ansvar innanfor så ulike område at det 
kan vera unaturleg at det skal kunne flyttast midlar mellom ansvara utan at kommunestyret vedtek 
dette.  
 
Dersom det vert innført ordning med vedtak av budsjettet på einingsnivå, må rådmannen i 
budsjettframlegget sitt foreslå kva som i budsjettsamanheng skal sjåast på som ei eining. Dette vil 
koma klart fram i budsjettet som kommunestyret vedtek.  
 
Vurderingar som vart gjort i 2019 
Vedtaket som kommunestyret gjorde 03.06.2019 i sak 029/2019, vart gjort med utgangspunkt i 
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forslaget frå ei politisk arbeidsgruppe som var sett ned av kommunestyret. Arbeidsgruppa vurderte 
spesielt om kommunestyret skulle gå over til å vedta driftsbudsjettet på rådmannsnivå eller 
eventuelt på sektornivå.  Arbeidsgruppa tilrådde den gongen følgjande:  

 
   
Saksdokumenta i sak 029/2019 kan lesast på følgjande lenke: 
https://innsyn.sing.no/Samnanger/Innsyn/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&journalpos
tid=2019003790&  
 
 
 
  

https://innsyn.sing.no/Samnanger/Innsyn/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=2019003790&
https://innsyn.sing.no/Samnanger/Innsyn/wfinnsyn.ashx?response=journalpost_detaljer&journalpostid=2019003790&
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Hilde-Lill Våge Arkivkode: FE-231 

Arkivsaksnr: 18/1050 Løpenr: 21/7859 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 07.10.2021 045/2021 

Kommunestyret 21.10.2021 091/2021 

 
 

BIR Privat  -  renovasjonsgebyr 2022 
 
 
07.10.2021 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak er basert på BIR-styret si anbefaling. Formannskapet merkar seg 
det store prishoppet. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 045/2021 Vedtak: 
1.  Samnanger kommune vedtek at BIR Privat AS får delegert fullmakt til fakturering og innkrevjing av 
avfallsgebyret på vegner av kommunen, jfr § 12 i Forskrift om håndtering av avfall fra husholdning. 
Avfallsgebyret høyrer til Samnanger kommune. 
 
2. Prisen på renovasjonstjenesta for 2022 vert sett opp med 15,0 %, med unnatak av eigenandelen 
for levering til gjenvinningsstasjonane og einskilde tenester utanfor standard renovasjon. Desse vert 
haldne uendra. Samnanger kommune vedtek avfallsgebyr i henhald til følgjande vedlegg: Pristabell 
renovasjonsgebyr Samnanger kommune 2022. 

 

 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
1.  Samnanger kommune vedtek at BIR Privat AS får delegert fullmakt til fakturering og innkrevjing av 
avfallsgebyret på vegner av kommunen, jfr § 12 i Forskrift om håndtering av avfall fra husholdning. 
Avfallsgebyret høyrer til Samnanger kommune. 
 
2. Prisen på renovasjonstjenesta for 2022 vert sett opp med 15,0 %, med unnatak av eigenandelen 
for levering til gjenvinningsstasjonane og einskilde tenester utanfor standard renovasjon. Desse vert 
haldne uendra. Samnanger kommune vedtek avfallsgebyr i henhald til følgjande vedlegg: Pristabell 
renovasjonsgebyr Samnanger kommune 2022. 
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Dokument som er vedlagt: 
Pristabell renovasjonsgebyr Samnanger kommune 2022.PDF 
Premisser for gebyrregulativ 2022 for renovasjonsgebyrene.PDF 
Renovasjonsgebyr 2022 Samnanger kommune - vedlagt rammen for BIR Privats AS sitt budsjett, 
forslag til vedtakstekst og pristabell 
 
Kva saka gjeld: Vedta renovasjonsavgifta for 2022 og gje delegert fullmakt til BIR om fakturering og 
innkrevjing av avfallsgebyret for privthushald.  
 
Vurderingar og konsekvensar:  
Renovasjon grunnpris inkluderar ei tømming eller fem lukeåpningar pr mnd av restavfall, papir og 
plast kvar 4 veke. Tømmingar av restavfall utover dette blir fakturert etterskotsvis. 
Det er rekna inntil 140 liter restavfall per bueining. Dersom kundar ønskjer høgare volum, betalast 
"Renovasjon grunnpris - ekstra volum". 
Dersom det er fleire kundar enn berekna per behaldar/containar, betalast éin "renovasjon grunnpris" 
per bueining. 
 
Nedanfor visast grunnpris pr bueining og fritidsbustad og kostnad i 2022. 

Grunnpris Pris 2021 Forslag 2022 Endring 
beløp 

Endring % Merknad 

Renovasjon 
grunnpris 

2 219,05  2 552,11  332,88  15 % Per bueining 

Grunnpris 
ekstra volum 

2 019,05 2 321,90 302,86 15 % Per 140 L 

Fritidsbustad  2 505,32 2 881,11  375,80 15 % Kat 1 

Fritidsbustad 1 252,66 1 440,56 187,90 15 % Kat 2 – 50 % 
av kat 1 

 
Ei meir komplett oversikt over renovasjonsgebyra for 2022 ligg vedlagt. 
 
Samnanger kommune har ikkje praktisert påslag på avgiftene for meirarbeid i administrasjonen. 
Dette bør i neste budsjett (2023) verte vurdert på nytt.  
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: May-Eva Sandvik Arkivkode: FE-251 

Arkivsaksnr: 21/703 Løpenr: 21/7830 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 07.10.2021 052/2021 

Kommunestyret 21.10.2021 092/2021 

 
 

Søknad startlån til vidarefordeling 2021-2022 
 
 
07.10.2021 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
Det vart oppdaga ein talfeil i rådmannen sitt framlegg til vedtak. Denne feilen vart retta opp i og 50 
mill. vart endra til 5 mill.  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak (med endring) vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 052/2021 Vedtak: 
Samnanger kommune tek opp lån i Husbanken på  
kr. 5.000.000,- for å gje økonomisk hjelp til bustadformål. Lånet skal nyttast til vidareformidling av 
startlån.  

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Samnanger kommune tek opp lån i Husbanken på kr 5 000 0000 for å gje økonomisk hjelp til 
bustadformål. Lånet skal nyttast til vidareformidling av startlån.  

 
Dokument som ikkje er vedlagt: 
https://husbanken.no/startlaan/kommune/ 
 
 
Kva saka gjeld: 
NAV kontoret har som hovedfokus å bidra til å løyse budstadsituasjonen for aktuelle målgrupper i 
kommunen. Startlån er eit virkemiddel som vert nytta når innbyggjarar ikkje får lån i vanleg bank til 
for eksempel kjøp av bustad, og som ikkje har høve til å spara. Startlån vert ofte gitt til barnefamilier, 
men ein kan og søkje om Startlån til andre formål som utbedring av bustad og refinansiering av 
bustad. Ein kan lesa meir om ordninga på https://husbanken.no/startlaan/kommune/ 
Startlån, som er lån i Husbanken, vert vidareformidla av kommunen og lånetakar betaler renter og 
avdrag til kommunen som administrerer låna i Husbanken. For 2020/2021 er det tidlegare teke opp 

https://husbanken.no/startlaan/kommune/
https://husbanken.no/startlaan/kommune/
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lån på 2 000 000, det står no att kroner 860 591. Storparten av desse midlane er tilvist.  

Tidlegare har søknadsfristen for Startlån vore 31. januar kvart år. Dette er no endra slik at ein kan 
søkje om lån etter behov, det vil seia at det ikkje lenger er søknadsfrist.  

 
Vurderingar og konsekvensar:  
NAV kontoret opplever større tilgang av søknader enn tidlegare. Ei av årsakene kan være usikker 
økonomisk situasjon i samband med covid 19. Ei anna årsak kan være at bankane har skjerpa vilkår 
for utlån. Det er særskilt viktig for kommunen å kunna hjelpa barnefamiliar til å behalda bustaden slik 
at ein unngår ustabile busituasjoner for denne gruppa.  

For å kunna innfri fleire søknader som fyller vilkåra for Startlån, og at ein forventer fleire søknader, er 
det grunn for å auka låneopptaket i Husbanken. Rådmannen meiner derfor at det er grunnlag for å ta 
opp kroner 5 000 000 i lån for å gje økonomisk hjelp til bustadformål.  
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Marianne Soleng Arkivkode: FE-151 

Arkivsaksnr: 21/392 Løpenr: 21/7355 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Kommunestyret 21.10.2021 093/2021 

 
 

Budsjett for kontrollarbeidet i Samnanger kommune 2022 
 
 
Kontrollutvalet sitt framlegg til vedtak: 
Kontrollutvalet sitt framlegg til budsjett for kontrollarbeid i Samnanger kommune 2022 vert vedteke 
slik det ligg føre.  
 
 
Dokument som er vedlagt: 
Partsbrev - Budsjett for kontrollarbeidet i Samnanger kommune 2022 
Partsbrev - Budsjett for kontrollarbeidet i Samnanger kommune 2022, vedlegg 
E-post: Samnanger - partsbrev etter kontrollutvalet si behandling av budsjett for kontrollarbeidet i 
Samnanger kommune 2022 
 
Kva saka gjeld: 

Sekretariatet til kontrollutvalet brukar eit anna saksbehandlingssystem enn Samnanger 
kommune. Sakspapira frå kontrollutvalet ligg difor vedlagt.  
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Daniel Borge Kristensen Arkivkode: FE-033 

Arkivsaksnr: 20/730 Løpenr: 21/7212 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 07.10.2021 046/2021 

Kommunestyret 21.10.2021 094/2021 

 
 

Endring av vedtektene til Samnanger ungdomsråd - val av medlemmar 
 
 
07.10.2021 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 046/2021 Vedtak: 
Framlegg til endring av Vedtekter for Samnanger ungdomsråd vert vedteke som vedlagt.   
Følgjande punkt vert lagt til under avsnitt 3) Samansetting og val: 

·  Halvparten av medlemmane vert valde kvart år. Medlemmar frå ungdomsskulen det eine 
året og medlemmar frå aldersgruppa 16-18 år det andre året. 

 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Framlegg til endring av Vedtekter for Samnanger ungdomsråd vert vedteke som vedlagt.   
 
Følgjande punkt vert lagt til under avsnitt 3) Samansetting og val: 

·  Halvparten av medlemmane vert valde kvart år. Medlemmar frå ungdomsskulen det eine 
året og medlemmar frå aldersgruppa 16-18 år det andre året. 

 
Dokument som er vedlagt: 
VEDTEKER FOR SAMNANGER UNGDOMSRÅD oppdatert 05.01.21 
Framlegg til nye VEDTEKER FOR SAMNANGER UNGDOMSRÅD 01.09.21 
 
Kva saka gjeld: 
I Vedtekter for Samnanger ungdomsråd (KS-vedtak 024/16) er følgjande vedtatt for samansetting av 
råd og val: 
 

·  Medlemmane i UR vert valde for 2 år. Kommunestyret fattar vedtak om samansetting i 
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rådet. 

 
Ungdomsrådet ønskjer å endra vedtektene (jf. møte i UR 20.04.21). Framlegg til endring frå 
ungdomsrådet er at halvparten av medlemmene blir bytta ut kvart år. Då vil dei som er nye læra av 
dei som har opparbeida seg erfaring, og ein slepp å «starta på nytt» kvart andre år.  
 
 
Vurderingar og konsekvensar:  
For å sikra at me har eit fungerande ungdomsråd framover vil det vera ein fordel med val kvart år, 
kor halvparten av medlemmane vert valde om gongen. Med ei slik ordning vil ungdomsrådet alltid ha 
medlemmar som har kjennskap til kva sakar rådet jobbar med, og kva oppgåver rådet har. Det vil 
også i større grad sikra at rådet er fulltalig til ei kvar tid. Sjølv om medlemmane vert valde for to år 
om gongen, er det ikkje alltid det vert slik i praksis.  
 
Eit alternativ til noverande vedtekter er at medlemmar frå ungdomsskulen vert valt det eine året og 
medlemmar frå aldersgruppa 16-18 år vert valt det andre året.   
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Meline Heimdal Haugland Arkivkode: FA-F08 

Arkivsaksnr: 19/194 Løpenr: 21/7720 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 07.10.2021 047/2021 

Kommunestyret 21.10.2021 095/2021 

 
 

Høyring - forskrift for tilskot til frivilligsentralar 
 
 
07.10.2021 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 047/2021 Vedtak: 
Uttale frå Samnanger kommune: 
Modell 1 er best egna for å oppnå formålet med tilskotsordninga. I Samnanger kommune bur det 
rundt 2500 innbyggarar. Tilskotsordninga skal sikra finansiering i både små og store kommunar. Det 
modell 1 som fører til minst økonomiske konsekvensar for kommunane med under 5000 
innbyggarar. Av dei fire modellane som vert presentert i høyringsnotatet frå Kulturdepartementet er 
modell 1 òg den som er mest føreseieleg.  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
Uttale frå Samnanger kommune: 
Modell 1 er best egna for å oppnå formålet med tilskotsordninga. I Samnanger kommune bur det 
rundt 2500 innbyggarar. Tilskotsordninga skal sikra finansiering i både små og store kommunar. Det 
modell 1 som fører til minst økonomiske konsekvensar for kommunane med under 5000 
innbyggarar. Av dei fire modellane som vert presentert i høyringsnotatet frå Kulturdepartementet er 
modell 1 òg den som er mest føreseieleg.  
 
Dokument som er vedlagt: 
Høringsnotat - forskrift for tilskudd til frivilligsentraler 20.08.21 
Rettelse av formulering i høyringsnotat 
 
Kva saka gjeld: 
Kulturdepartementet (KUD) har utarbeida eit høyringsnotat om ny forskrift om tilskot til 
frivilligsentralar. Frist for gje ein høyringsuttale er 12.11.2021. 
 
Det er særskild framlegga om finansiering og tilskot som er relevant for Samnanger kommune å gje 
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ein uttale om. Sidan 2017 har tilskotet vorte fordelt i rammetilskotet til kommunane med særskild 
fordeling til frivilligsentralar. For 2021 er Samnanger kommune tildelt kr 440 000 i tilskot til 
frivilligsentralen. Slik det er i dag betalar ikkje kommunen eigendel. 
 
I høyringsnotatet legg KUD fram fire modellar. Dei vurderer modell 1 eller modell 4 som mest 
hensiktsmessig. Modell 1 er vært lik fordelinga i dag, medan modell 4 inneber større endringar.  
 
Uavhengig av modell for fordeling vil tilskotet til frivilligsentralar vera ei rammestyrt ordning. Det vil 
sei at den totale ramma for tilskotet vert avgjort i den årlege budsjetthandsaminga. KUD ønskjer òg å 
innføra krav om 40 prosent lokal finansiering, uavhengig av kva modell som vert valt.  
 
Kulturdepartementet ønskjer innspel frå høyringsinstansane på kva modell me meiner er best egna 
til å oppnå formålet i tilskotsordninga. Ein kan lesa meir om formålet med ordninga i vedlagte 
høyringsnotat. 
  
 
Vurderingar og konsekvensar:  
Slik høyringsnotatet framstår er det kun høve til å gje ein uttale om kva modell kommunen meiner er 
best eigna. Høyringsnotatet ser ikkje ut til å opna opp for innspel i samband med det nye kravet om 
40 prosent eigendel. Den nye ordninga vil føra med seg kostnader for Samnanger kommune. I 
vurderinga av modellane vert 40 prosent eigendel av totale driftskostnader lagt til grunn. Dess meir 
tilskot kommunen får, dess meir må kommunen stilla med i eigendel.  
 
Per i dag er det budsjettert med kr 440 000 til frivilligsentralen. Budsjettet er fordelt på løn til 
frivilligkoordinator i 50 prosent stilling og drift av sentralen. Kommunen har ikkje hatt utgifter med 
frivilligsentralen. Skal Samnanger kommune ha ein fungerande frivilligsentral er det ikkje gunstig å 
redusere budsjettramma.  
I Samnanger blei frivilligkoordinator tilsett i 50 prosent stilling i 2018. Frivilligkoordinator har gjort ein 
svært god jobb med å utvikla sentralen, med omsyn til sentrale føringar og lokale behov. Tilboda i 
frivilligsentralen er mykje brukt. Frivilligsentralen er eit viktig formidlingspunkt mellom frivillige og 
dei som ønskjer litt støtte og hjelp. Frivilligsentralen er òg ein viktig samarbeidspart for frivillige lag 
og organisasjonar, og dei ulike avdelingane i kommunen. Gjennom sitt engasjement har 
frivilligkoordinator søkt- og fått tilskot til – mange prosjekt, som kjem innbyggarane til gode.  
 
Kulturdepartementet vurderer modell 1 eller modell 4 som mest hensiktsmessig. Modell 1 er svært 
lik ordninga slik den er i dag, medan modell 4 inneber større endringar. Det er kun desse to 
modellane KUD har gjort ei vurdering av. I modell 2 vert det føreslått å fordela tilskot etter 
innbyggartal, så denne ordninga er ikkje til fordel for Samnanger kommune. For vår del kan ein stilla 
spørsmål ved om modell 3 også burde vore vurdert, men det er svært lite informasjon om den i 
høyringsnotatet.  
 
Kulturdepartementet legg fram modellane, og vurderer dei, som følgjande: 
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Vurderingar frå administrasjonen 
Ved krav om 40 prosent eigendel av frivilligsentralen sitt totale driftsbudsjett vil den nye ordninga 
medføra utgifter for kommunen. Dess meir tilskot kommunen får, dess meir må kommunen stilla 
med i eigendel.  
 
Modell 1  
Modellen vil i stor grad vidareføra tilskotet slik det har fungert tidlegare. Heile ramma vert fordelt 
mellom alle frivilligsentralane i landet, og eksisterande frivilligsentralar kan i stor grad fortsette som 
før. Denne ordninga er den mest føreseielege med tanke på framtidig drift. I dag får kvar 
frivilligsentral ca kr 430 000. I tillegg kjem 40 prosent eigenfinansiering. Budsjettramma til 
frivilligsentralen vil dermed auka med kr 176 000, som tilsvara den kommunale eigendelen. Det 
totale driftsbudsjettet vert kr 606 000.   
 
Modell 4  
Modellen inneber større endringar enn modell 1, men gjev i følgje KUD likare fordeling og auka lokalt 
handlingsrom. Alle kommunar vert sikra tilskot til minst èin frivilligsentral, medan resten vert fordelt 
etter innbyggartal. I modell 4 anbefaler KUD at minstesatsen vert sett noko lågare enn tilskotet per 
frivilligsentral er i dag, ettersom det i tillegg kjem eit tilskot per innbyggar. KUD føreslår at kommunar 
med 5000 innbyggarar får same statstilskot som i dag (kr 440 000), medan kommunar med omkring 
500 innbyggarar vil få ca kr 360 000 i statstilskot. Ut frå denne modellen kan Samnanger kommune 
truleg venta eit tilskot på ca kr 400 000. I tillegg kjem kommunal eigendel på ca kr 160 000. Det totale 
driftsbudsjettet vert ca kr 560 000. I Samnanger kommune er det èin frivilligsentral. Den er 
kommunal, og tilskotet går direkte til frivilligsentralen sitt budsjett. I høyringsnotatet skriv KUD at 
modell 4 gjer eit «større handlingsrom i kommunale beslutningsprosesser til å prioritere bruken av 
midlene ut i fra lokale forutsentinger og behov». Dette er nok mynta på kommunar med fleire 
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frivilligsentralar, kor kommunen fordeler tilskot per frivilligsentral.   
 
Konklusjon 
For Samnanger sin del gjev ikkje skilnaden mellom modell 1 og 4 dei største utslaga. Med tanke på 
planlegging av budsjett 2022 og økonomiplan 2022-2025 er modell 1 likevel meir føreseieleg. Den 
gjev òg kommunen noko meir i tilskot enn modell 4.  
 
I denne saka skal det ikkje takast stilling til om frivilligsentralen skal halda fram, men dersom 
Samnanger kommune ønskjer å satsa på vidare drift av frivilligsentralen, vurderer administrasjonen 
modell 1 til å vera best eigna til å oppnå formålet i tilskotsordninga. I Samnanger kommune bur det 
rundt 2500 innbyggarar. Tilskotsordninga skal sikra finansiering i både små og store kommunar. Det 
modell 1 som fører til minst økonomiske konsekvensar for kommunane med under 5000 
innbyggarar.  
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Hilde-Lill Våge Arkivkode: FE-614, FA-H41 

Arkivsaksnr: 21/716 Løpenr: 21/8006 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Formannskapet 07.10.2021 054/2021 

Kommunestyret 21.10.2021 096/2021 

 
 

Omsorgsbustadar i Reistadliane 39 
Omdisponering og nybygg 
 
07.10.2021 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
Rådmanne fekk i oppdrag av formannskapet å sjekke om det er mogleg å søkja midlar hos Husbanken 
i denne saka. 
Dette bør gjerast før saka vert endeleg handsama i kommunestyremøtet 21.10.2021.  
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke.  
 
FORM- 054/2021 Vedtak: 
Gamlebarnehagen og resten av tomtearealet i Reistadliane 39 vert utvikla og omregistrert til 
omsorgsbustader med særleg tilrettelegging/skjerming.  
 
Rådmannen får mandat til å bygge omsorgsbustad nr. 2 på ledig tomteareal i Reistadliane 39. 
Bustaden vert finansiert med løyvde midlar til kjøp av bustad i formannskapssak 036/2021, inntil 5 
millionar kroner. Bygginga skal skje mest mogleg skånsamt med omsyn til bebuar i omsorgsbustad nr 
1.   
 
Husleige for omsorgsbustad nr 1. er 7.110 kroner pr. mnd i 2021. Husleige for hybel er 5.270 kroner 
pr månad i 2021.  
 
Det vert sendt ut husleigekontrakter og husleige som gjeld frå oktober 2021. 
 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Gamlebarnehagen og resten av tomtearealet i Reistadliane 39 vert utvikla og omregistrert til 
omsorgsbustader med særleg tilrettelegging/skjerming.  
 
Rådmannen får mandat til å bygge omsorgsbustad nr. 2 på ledig tomteareal i Reistadliane 39. 
Bustaden vert finansiert med løyvde midlar til kjøp av bustad i formannskapssak 036/2021, inntil 5 
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millionar kroner. Bygginga skal skje mest mogleg skånsamt med omsyn til bebuar i omsorgsbustad nr 
1.   
 
Husleige for omsorgsbustad nr 1. er 7.110 kroner pr. mnd i 2021. Husleige for hybel er 5.270 kroner 
pr månad i 2021.  
 
Det vert sendt ut husleigekontrakter og husleige som gjeld frå oktober 2021. 
 
 
 
 
Kva saka gjeld: Omdisponering til omsorgsbustad av gamlebarnehagen og bygging av omsorgsbustad 
nr 2 i Reistadliane 39 - Gnbnr 18/157 og 18/11. 
 
Bakgrunn for saka: Det er ikkje teke endeleg avgjerd om kva tenester som skal disponera bygget 
(gamlebarnehagen) og kva som skal ligge til denne tomta. Både tekniske tenester og pleie og omsorg 
har vurdert framtidig bruk. Tekniske tenester ønskjer å vurdere andre tomter og helst i sambruk med 
brann. Både bygget og plasseringa er særskilt godt eigna som særskilt tilrettelagt omsorgsbustad. 
Bufelleskap som vi har på Skottabakken er ikkje eigna for desse brukarane.  
 
Gamlebarnehagen vert i dag nytta til omsorgsbustad til ein person med særskilte behov. Bygget er i 
dag registeret som undervisningsbygg (barnehage) og ved bruk som omsorgsbustad må det verte 
omregistrert til denne bruken. Ein omsorgsbustad har andre branntekniske krav mm.  
 
Tomta har planføremål offentleg bruk, og kan verte nytta til og utviklast til omsorgsbustader. Tomta 
er på totalt 2,7 mål (ikkje inkl. skogsområdet.) Arealet som i dag utgjer uteareal for gamlebarnehagen 
er på om lag 1,2 mål, og dette arealet kan disponerast til endå eit bygg.  
 
Pleie og omsorg har nyleg fått ein ny brukar som må ha særskilt tilrettelagt bustad. Formannskapet 
løyvde i sak 036/2021 inntil 5 millionar kroner til kjøp av bustad til dette føremålet.  
I sommar har representantar for kommunen vore på fleire synfaringar på aktuelle salsobjekt rundt 
om i Samnanger, men ingen av desse har vore eigna til å kunne dekke behovet til klienten.  
Pleie og omsorg har fått utsett flyttinga til Samnanger i inntil eit år, og har i samband med dette 
saman med teknisk begynt å sjå på andre alternativ til bustad for brukaren.  
 
Vurderingar og konsekvensar:  
Tomta i Reistadliane 39 sin beliggenheit gjer at det vil vera eit svært godt alternativ for brukar med 
behov for særleg tilrettelegging. Det er mogleg å utvikle og utvide tilbodet på tomta til ein ekstra 
brukar i forhold til i dag. Denne typen omsorgsbustadar må ha eigen bemanning med hybel ved sida 
av bebuaren sin leilegheit.  
 
Gamlebarnehagen er tilrettelagt for dette og bustaden inkl. hybelen kan få god standard med ei 
mindre innvendig oppgradering/vedlikehald.  
 
På resten av tomta er det areal som er svært eigna til å sette opp eit husvære som også inneheld 
hybel for personalet. Utearealet ligg ganske for seg sjølv med lite innsyn, og det er mogleg og 
nødvendig å hindre innsyn mellom dei to bustadane.  
 
Ein anna fordel er gangavstanden til Skottabakken dagsenter og Bjørkheim med sine tilbod, dersom 
det kan verte aktuelt.  
 
Vi tilrår difor at både gamlebarnehagen og resten av tomtearealet vert utvikla og omregistrert til 
omsorgsbustader med særleg tilrettelegging/skjerming. Rådmannen får mandat til å bygge 
omsorgsbustad nr. 2 på ledig tomteareal i Reistadliane 39. Bustaden vert finansiert med løyvde 
midlar til kjøp av bustad, inntil 5 millionar. Bygginga skal skje mest mogleg skånsamt med omsyn til 
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bebuar i omsorgsbustad nr 1.   
 
Pleie- og omsorgsleiar har 01.10.2021 snakka med far til noverande brukar i Reistadliane 39, og 
orientert om at det eventuelt kan verta bygd ein omsorgsbustad nr. 2 på tomta. Dialogen dei hadde 
om dette var positiv.    
 
Det er ikkje gjort vedtak for betaling av husleige for omsorgsbustad nr 1. Husleige for denne 
bustaden vert sett til same leige som Skottabakken 13 som er 7.110 kroner pr. mnd i 2021.  
Husleige for hybel vert sett til same leige som Skjervo og er 5.270 kroner pr månad i 2021.  
Det vert sendt ut husleigekontrakter og husleige som gjeld frå oktober 2021. 
Husleiga for omsorgsbustad nr 2 vert fastsett når bygget er klar for innflytting.  
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Anette Følid Arkivkode: FE-033 

Arkivsaksnr: 19/804 Løpenr: 21/7728 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Arbeidsmiljøutvalet 27.09.2021 013/2021 

Kommunestyret 21.10.2021 097/2021 

 
 

Politiske arbeidsgjevarrepresentantar i arbeidsmiljøutvalet 
 
 
27.09.2021 Arbeidsmiljøutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Diskusjon for og i mot å ha med politikarar i arbeidsmiljøutvalet. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke med følgjande endringar: 

·  Lagt til punkt om at rådmannen skal informera kommunestyret ved behov 
·  Verknadsdato satt til 21.10.2021, etter møte i kommunestyret 

 
AMU- 013/2021 Vedtak: 
På bakgrunn av tolkningsuttale frå Kommunal- og moderniseringsdepartementet av 11.09.2020, blir 
det gjort følgjande endringar i samansetnaden av kven som utpeikar arbeidsgjevar sine 
representantar i arbeidsmiljøutvalet i Samnanger kommune: 
 

·  Det skal ikkje lenger vera folkevalde representantar i arbeidsmiljøutvalet 
·  Arbeidsgjevar sine representantar i arbeidsmiljøutvalet blir utpeika av rådmannen 

Arbeidsmiljøutvalet skal framleis ha seks representantar, tre frå arbeidstakar og tre frå arbeidsgjevar. 
Rådmannen må utpeika to arbeidsgjevarrepresentantar som deltek på neste arbeidsmiljøutvalsmøte, 
22.11.2021. 
 
Rådmannen skal rapportera til kommunestyret ved behov. 
 
Endringane gjeld med verknad frå 21.10.2021. 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
På bakgrunn av tolkningsuttale frå Kommunal- og moderniseringsdepartementet av 11.09.2020, blir 
det gjort følgjande endringar i samansetnaden av kven som utpeikar arbeidsgjevar sine 
representantar i arbeidsmiljøutvalet i Samnanger kommune: 
 

·  Det skal ikkje lenger vera folkevalde representantar i arbeidsmiljøutvalet 
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·  Arbeidsgjevar sine representantar i arbeidsmiljøutvalet blir utpeika av rådmannen 

 
Arbeidsmiljøutvalt skal framleis ha seks representantar, tre frå arbeidstakar og tre frå arbeidsgjevar. 
Rådmannen må utpeika to arbeidsgjevarrepresentantar som deltek på neste arbeidsmiljøutvalsmøte, 
22.11.2021. 
 
Endringane gjeld med verknad 01.10.2021. 
 
Dokument som er vedlagt: 
Tolkningsuttale frå KMD 
 
Dokument som er vedlagt: 
Tolkningsuttale frå KMD 
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/sporsmal-om-valg-av-medlemmer-til-
arbeidsmiljoutvalget/id2741223/ 
 
Kva saka gjeld: 
På bakgrunn av reglane i arbeidsmiljølova har Samnanger kommune eit arbeidsmiljøuval (AMU). 
 
Etter reglane i aml. § 7-1 skal arbeidsgjevaren og arbeidstakarane ha like mange representantar i 
AMU. I Samnanger har AMU seks medlemmer, og me har i mange år hatt ordning med følgjande 
arbeidsgjevarrepresentantar i AMU:  
 
 

·  To folkevalde/politikarar (for tida Knut Harald Frøland og Harald Boge)  
·  Rådmannen  

 
Kommunestyret vedtok 24.10.2019 (sak 064/2019) at ordninga med to folkevalde 
arbeidsgjevarrepresentantar i AMU skulle halda fram. Kommunestyret valde i den same saka 
arbeidsgjevarrepresentantar for valperioden 2019-2023.  
 
Arbeidsmiljøutvalet vedtok 08.03.2021 (sak 007/2021) at dei folekvalde 
arbeidsgjevarrepresentantane i AMU skulle ut av utvalet med verknad frå 01.05.2021, og at 
rådmannen skulle utlpeika to nye representantar for arbeidsgjevar. I kommunestyret 22.04.2021 (sak 
029/2021) fall AMU sitt vedtak med 7 mot 14 røyster.  
 
Reglar om utpeiking/val av representantar til arbeidsmiljøutval står i § 3-7 i forskrift til 
arbeidsmiljølova (forskrift om organisering, ledelse og medvirkning).  
 
Kommunal- og moderniseringsdepartementet (KMD) kom i september 2020 med ein tolkingsuttale 
om val/utpeiking av arbeidsgjevarrepresentantar i AMU. Bakgrunnen for tolkingsuttalen er at 
departementet sommaren 2020 fekk inn spørsmål om kommunestyret kan velja arbeidsgjevar sine 
representantar i AMU, eller om det er kommunedirektøren (rådmannen) som har mynde til å utpeika 
desse representantane. KMD konkluderer slik i tolkingsuttalen:  
 

·  «På bakgrunn av dette antar departementet at det er kommunedirektøren som skal peke ut 
arbeidsgiverens representanter til arbeidsmiljøutvalget. Arbeidsmiljøutvalget er et 
administrativt organ, og kommunestyret skal ikke velge medlemmene.»  

 
Bakgrunnen for konklusjonen er mellom anna at AMU ikkje er eit folkevald organ som er oppretta 
med heimel i kommunelova. KMD skriv også at dei vil anta at arbeidsmiljølova ikkje heimlar rett for 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/sporsmal-om-valg-av-medlemmer-til-arbeidsmiljoutvalget/id2741223/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/sporsmal-om-valg-av-medlemmer-til-arbeidsmiljoutvalget/id2741223/
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kommunestyret til å velja medlemmene til AMU, og at slik rett neppe kan utledast av verken 
lovteksten eller forarbeida til arbeidsmiljølova.  
 
På bakgrunn av KMD sin tolkingsuttale, tilbakemeldingar frå medlemmar i AMU og eit sterkt ønskje 
frå leiar i AMU (HTV i Utdanningsforbundet), ønskjer rådmannen at det blir vurdert om 
samansetnaden av AMU i Samnananger kommune skal endrast. Konkret går dette på om kommunen 
framleis skal ha folkevalde representanter i AMU, eller om me skal gå over til ordning der rådmannen 
peikar ut arbeidsgjevarrepresentantane.  
 
Det er ikkje fastsett reglement for arbeidsmiljøutvalet i Samnanger kommune. 
 
Vurderingar og konsekvensar:  
Det blir presisert i den nemnde tolkingsuttalen at KMD ikkje har ansvaret for arbeidsmiljølova, og at 
dei på generelt grunnlag er forsiktige med å tolka lover som andre departement har ansvar for. Det 
er Arbeids- og sosialdepartementet som har ansvar for arbeidsmiljølova. Så vidt rådmannen kan sjå, 
har Arbeids- og sosialdepartementet ikkje medverka i arbeidet med tolkingsuttalen.  
 
I Samnanger kommune har det over fleire år vore vanleg at kommunestyret har valt 
arbeidsgjevarrepresentantar til arbeidsmiljøutvalet. Det er ikkje vanleg at folkevalde sit i AMU, og 
Arbeidstilsynet, KS og Simployer kjenner ikkje til andre kommunar med same samansetnad i AMU 
som det Samnanger kommune har. HTV i Utdanningsforbundet har vore i kontakt med KS og 
Arbeidstilsynet og tilbakemeldingane er at det ikkje er vanleg med folkevalde i AMU og dei viser til 
tolkningsuttalen frå KMD, arbeidsmiljølova § 7-1 og forskrift om organisering, ledelse og medvirkning 
§ 3-7, der det står at arbeidsgjevar peikar ut sine representantar i utvalet. Kommunestyrert er ikkje å 
ansjå som arbeidsgjevar i denne samanheng, då kommunestyret kun har arbeidsgjevaransvar for 
rådmannen og ikkje heile organisasjonen. Det har tidlegare vore sagt av Arbeidstilsynet 
(telefonsamtale) at det kun er tilsette som kan veljast/utpeikast som medlem i AMU, folkevalde er 
ikkje tilsett i kommunen. 
 
Det har vist seg den siste tida at det er saker vedrørande arbeidsmiljøet i kommunen som ikkje blir 
tatt opp i AMU med bakgrunn i at to av medlemmane er folkevalde, og det har blitt avholdt møte i 
AMU utan folkevaltrepresentantar for å sikre at tilsette kom med sine saker til utvalet.  
Det vil på denne måten ikkje vera mogleg for AMU å gjere ein god jobb og følgje dei lovpålagte 
oppgåvene som ligg til utvalet. Samansetnaden i Samnanger kommune sitt AMU hemmar arbeidet 
med arbeidsmiljøet og utvalet fungera ikkje optimalt. 
 
Frå rådmannen si side vil det vera ønskeleg at AMU blir eit reint administrativt organ, der rådmannen 
oppnemner arbeidsgjevarrepresentantane. Det vil med ei slik ordning ikkje lenger vera folkevalde 
arbeidsgjevarrepresentantar i AMU. Ut frå oppgåvene som AMU har, er rådmannen si vurdering at 
det vil vera føremålstenleg at AMU blir eit reint administrativt organ, slik det står i arbeidsmiljølova. 
Det må i så fall finnast andre måtar å sikra at politisk nivå i kommunen får nødvendig informasjon om 
AMU si verksemd, samt at politisk nivå får rapportering om arbeidsmiljøet/arbeidsmiljøsaker i 
kommunen.  
 
Rådmannen ønskjer at AMU vurderer om det på bakgrunn av tolkingsuttalen frå KMD, ønskje frå HTV 
i Utdanningsforbundet og med bakgrunn i den lokale situasjonen i kommunen, bør gjerast endringar i 
samansetnaden av utvalet. Rådmannen tilrår at det blir gjort endringar i samansetnaden.  
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Jan Erik Boge Arkivkode: FA-Q12 

Arkivsaksnr: 21/740 Løpenr: 21/8331 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Kommunestyret 21.10.2021 098/2021 

 
 

Innspel/høyringsuttale til førehandsvurdering av bompengeopplegg E16 Arna 
- Stanghelle 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Saka vert lagt fram utan tilråding.  
 
 
 
Dokument som er vedlagt: 
E-post frå Statens vegvesen 
Brev frå Statens vegvesen 
Førehandsvurdering  -  utgreiing frå Statens vegvesen 
E-post frå Samnanger Næringsforum 
Kommentarar/uttale frå Samnanger Næringsforum 
 
Kva saka gjeld: 
I møteinnkallinga til naturutvalet 05.10.2021 låg det ved ei orienteringssak om førehandsvurdering av 
bompengeopplegg for delvis bompengefinansiering av E16 Arna – Stanghelle. I møteprotokollen frå 
naturutvalsmøtet 05.10.2021 går det fram at utvalet ønskjer at Samnanger kommune skal uttala seg i 
denne saka. Etter avtale med ordføraren legg rådmannen no fram saka til handsaming i 
kommunestyret 21.10.202. Rådmannen har dessverre ikkje hatt kapasistet til å skriva ei utfyllande 
saksutgreiing i denne saka. 
 
Bakgrunn: 
Statens vegvesen sende 10.09.2021 eit brev til Vestland fylkeskommune samt kommunane Bergen, 
Kvam, Osterøy, Vaksdal og Voss om denne saka. I brevet vart kommunane inviterte til å koma med 
innspel til den vidare utgreiinga av bompengeopplegg med takst- og rabattsystem for E16 Arna - 
Stanghelle. Samnanger står ikkje på mottakarlista for dette brevet, men fekk likevel brevet tilsendt 
på e-post frå Statens vegvesen 10.09.2021. Det går fram av e-posten at også Samnanger kommune er 
invitert til å koma med innspel til dei vidare utgreiingane av bompengesak for E16 Arna – Stanghelle. 
I overskrifta i e-posten brukte Statens vegvesen omgrepet «høyring», medan dei i brevet brukte 
omgrepet «innspel». Både brevet, e-posten og Statens Vegvesen si utgreiing/førehandsvurdering 
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følgjer vedlagt.  
 
Rådmannen viser til dei vedlagte saksdokumenta for detaljert informasjon om saka. Kommunestyret 
må sjølv avgjera om Samnanger skal gje uttale/koma med innspel i saka.   
 
Vedlagt følgjer også kopi av uttale frå Samnanger Næringsforum.  
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SAMNANGER KOMMUNE  
 

 
  

 

SAKSFRAMLEGG 
 

Sakshandsamar: Ragnhild Lønningdal Arkivkode: FA-S11, TI-&18 

Arkivsaksnr: 18/630 Løpenr: 21/7421 

Sakstype: Politisk sak  

 
 

SAKSGANG 

Styre, utval, komité m.m. Møtedato Saksnr 

Naturutvalet 05.10.2021 023/2021 

Kommunestyret 21.10.2021 099/2021 

 
 

Uttale til BKK sin søknad om senking av HRV i Øvsta og Nedsta Dukavatnet 
Endring i manøvreringsreglementet til Samnangervassdraget 
 
05.10.2021 Naturutvalet: 
Handsaming i møtet: 
Uttale til BKK sin søknad om senking av HRV i Øvste og Nedste Dukavatn, foreslått av Monica Tjønna, 
Senterpartiet 
Samnanger kommune seier nei til omsøkte endringar i manøvreringsreglementet til 
Samnangervassdraget slik det ligg føre. 
 
Samnanger kommune oppfordrar at BKK må vedlikehalda eksisterande dammar. Det er då svært 
viktig at dammane sin kulturhistoriske verdien vert ivaretatt, og ved vedlikehald og forsterkning 
ivaretar eksisterande estetikk og utsjånad. Dammane ved Øvre og Nedre Dukavatn ligg i eit mykje 
nytta turområde, og det er då viktig at verdien anlegget representerer som industrikulturminne vert 
ivaretatt. 
 

 
Monica Tjønna (Sp) sette fram følgjande framlegg til vedtak på vegne av seg og Gunn Østvik Petersen 
(A):  
"Samnanger kommune seier nei til omsøkte endringar i manøvreringsreglementet til 
Samnangervassdraget slik det ligg føre. 
 
Samnanger kommune oppfordrar at BKK må vedlikehalda eksisterande dammar. Det er då svært 
viktig at dammane sin kulturhistoriske verdien vert ivaretatt, og ved vedlikehald og forsterkning 
ivaretar eksisterande estetikk og utsjånad. Dammane ved Øvre og Nedre Dukavatn ligg i eit mykje 
nytta turområde, og det er då viktig at verdien anlegget representerer som industrikulturminne vert 
ivaretatt." 
Rådmannen sitt framlegg og framlegget frå Tjønna og Petersen vart sett imot kvarandre.  
Resultatet av røystinga var som følgjer:  

For rådmannen sitt framlegg:  For Tjønna og Petersen sitt framlegg:  

Ove Totland (Bl) Monica Tjønna (Sp) 
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Oskar Røen (MDG)  Gunn Østvik Petersen (A) 

 Linda H. Kollbotn (Frp)  

 Karl B. Kollbotn (Frp) 

 Håvard Tvedterås (Frp) 

 Anja Elisabeth Gjerde Markhus (Bl) 

Totalt: 2 røyster Totalt: 6 røyster 

Framlegget frå Tjønna og Petersen var vedteke med 6 mot 2 røyster.  
 
 
NAT- 023/2021 Vedtak: 
Samnanger kommune seier nei til omsøkte endringar i manøvreringsreglementet til 
Samnangervassdraget slik det ligg føre. 
 
Samnanger kommune oppfordrar at BKK må vedlikehalda eksisterande dammar. Det er då svært 
viktig at dammane sin kulturhistoriske verdien vert ivaretatt, og ved vedlikehald og forsterkning 
ivaretar eksisterande estetikk og utsjånad. Dammane ved Øvre og Nedre Dukavatn ligg i eit mykje 
nytta turområde, og det er då viktig at verdien anlegget representerer som industrikulturminne vert 
ivaretatt. 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Samnanger kommune meiner søknaden om senking av høgste regulerte vasstand (HRV) for Øvsta og 
Nedsta dukavatnet er tilstrekkeleg utgreidd for aktuelle tema, men me saknar ei vurdering av om det 
er mogleg/aktuelt med ei aktiv revegetering med stadeigne artar, for delar av strandsona. Me ber 
NVE om å krevja ei vurdering av dette frå BKK, og eventuelt vidare krevja dette som eit avbøtande 
tiltak. Me har ingen vesentlege meknadar til konsekvensvurderingane som er gjort, og støttar 
konklusjonen om at HRV bør senkast framfor å setja i gong ei full oppgradering av dammane. 
 
Dokument som er vedlagt: 
Søknad om senking av HRV i Øvsta og Nedsta Dukavatnet - BKK - redusert filstorleik 2 
 
Dokument som ikkje er vedlagt: 
Søknadsdokumentet i original filstorleik kan lastast ned her: 
https://www.nve.no/konsesjon/konsesjonssaker/konsesjonssak?id=8654&type=V-1  
 
Kva saka gjeld: 
BKK Produksjon AS søkjer om å endre manøvreringsreglementet for Samnangervassdraget ved å 
senke høgste regulerte vassstand (HRV) i Øvsta- og Nedsta Dukavatnet med høvesvis 1,7 m og 1,6 m. 
Bakgrunn for søknaden er å oppnå tilfredstillande stabilitet til desse eldre dammane, utan å 
gjennomføre store inngrep og kostnadskrevjande tiltak. 
 
Gjennom revurdering av dammane er det vist at dammane er ustabile 
i forhold til reglane i damsikkerhetsforskrifta. Oppgradering av dammane for å oppretthalde 
gjeldande høgste reguleringsgrenser vil vere eit krevjande og kostbart tiltak som vil ha dårleg 
samfunnsnytte. Krav til stabilitet til dammane kan løysast ved å senke HRV, ved å fjerne delar av 
dagens overløpskonstruksjon og etablere nytt permanent overløp på lågare nivå. Utover dette vil 
ikkje dammane verte endra i utsjånad eller funksjon. 
 
Øvsta- og Nedsta Dukavatnet er reguleringsmagasin til Kvittingen kraftverk. Drifta av kraftverka i 
vassdraget vil ikkje bli endra som følge av det omsøkte tiltaket, men kraftproduksjonen vil gå ned 
med i snitt 1 GWh/år. Tiltaket er kostnadsrekna til totalt 3 – 5 mill kr for begge dammane. Dersom 
gjeldande reguleringsgrenser skal verte oppretthaldne vil dette koste i storleiken 35 mill kr for begge 
dammane. For dei aktuelle tema har søknaden konkludert med svært små eller ubetydelege 
konsekvensar. 
 

https://www.nve.no/konsesjon/konsesjonssaker/konsesjonssak?id=8654&type=V-1
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Figur 1. Oversiktskart over reguleringane i Samanngervassdraget. 
 
Vurderingar og konsekvensar:  
Historikk henta frå søknaden: 
«Dammane er bygde på 1930 talet. Før reguleringa i Svartavatnet vart auka i 1983 og Kvittingen 
kraftverk vart bygd, utgjorde reguleringa i Dukavatnet ein betydeleg del av reguleringane til 
kraftverka i Samnanger. Etter bygginga av Kvittingen kraftverk og auka regulering i Svartavatnet, er 
reguleringa av Dukavatna ikkje like viktig som tidlegare, då det er god reguleringsevne i Svartavatnet. 
 
Det vart gjennomført revurdering av dammane i 1997, og det viste seg då at dammane ikkje var 
stabile i forhold til islast. I perioden 2000 – dd har det vore praktisert at høgste regulerte vasstand 
(HRV) i perioden 1.desember til 1.juni skal vere hhv 1,70 m lågare enn HRV for Øvsta Dukavatnet og 
1,60 m lågare enn HRV for Nedsta Dukavatnet. Dette vart løyst ved at det vart laga ei utsparing i 
overløpet og satt inn eit bjelkestengsel i kvar av dammane som er tatt vekk i vinterperioden. Det vart 
søkt om endring av manøvreringsreglement i 2000/2001, men denne søknaden vart seinare trekt, då 
vintervasstand vart gitt som ei mellombels forordning. Det vart i tillegg gjort mindre 
opprustningsarbeid på dammane. Spesielt utmeisling og innlegging av nye fuger på oppstrømsside av 
dammane. Desse tiltaka vart gjennomført i 2001. 
 
I 2005 (ref. NVE 05.08.2005) vart dammane plassert i brotkonsekvensklasse 1. Tidlegare var dei 
plassert i brotkonsekvensklasse 2. I 2006 vart det søkt om forlenga prøveordning med senka 
vintervasstand (NVE 200100262-9 ktd/ehy) og det vart gitt løyve til 10 års forlenga prøveordning til 
2016. I 2016 vart det gitt ytterlegare forlenging av ordninga med senka vintervasstand til ny 
revurdering var gjennomført. Siste revurdering vart gjennomført i 2017 og rapport sendt NVE 
04.09.2017. Revurderingsrapport vart godkjent av NVE 04.06.2018 (NVE ref 201602075-4) 
Godkjenninga vart gjort med vilkår: 
 

Innen 31.12.2018 skal NVE ha tilsendt forslag til løsning for fornying av dammene sammen med 
forslag til fremdriftsplan for teknisk plan og gjennomføring av aktuelle tiltak 
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Forslag til tiltak vart sendt NVE 05.02.2019 - (BKK ref 12159836) og denne søknaden om endring av 
manøvreringsreglement er første del av forslag til tiltak/gjennomføring av tiltak. Det er forventa at 
søknad og handsaming av søknaden vil kunne vere ferdig handsama i løpet av 2021. Etter dette vil 
det bli utarbeida teknisk plan, og fysiske tiltak på dammen vil kunne verte gjennomført sommaren 
2022. Inntil tiltaka er gjennomført vil dagens vinter HRV vere gjeldande for heile året.» 
 
Konsekvensane av endra manøvreringsreglement er oppsummert i denne tabellen henta frå 
søknaden s. 3: 
 

 
 
Me har ingen meknadar til konsekvensvurderingane som er gjort, og støttar konklusjonen om at HRV 
bør senkast framfor å setja i gong ei full oppgradering av dammane, med den kostnaden og dei 
inngrepa det ville ført med seg. Me etterlyser likevel ei vurderinga av avbøtande tiltak, til dømes 
aktiv revegetering av strandsona med stadeigne artar, eventuelt på utvalde stader. Det er i søknaden 
opplyst om at overskotsmasse frå endring av overløpet vil verta plassert «i terrenget/inn i 
magasina». Det er ikkje opplyst kva type masse det er snakk om, eller kor mykje.  
 
 
 
 
 


